

Տ Ե Ղ Ե Կ Ա Տ Վ Ո Ւ Թ Յ Ո Ւ Ն

**«Արցախի երիտասարդ գիտնականների և մասնագետների միավորում»
հասարակական կազմակերպության գործունեության մասին**

«Արցախի երիտասարդ գիտնականների և մասնագետների միավորում» (ԱԵԳՄՄ) հասարակական կազմակերպությունը հիմնադրվել է Ավետիք Յարությունյանի նախաձեռնությամբ 2015թ. հունվարի 13-ին՝ նպատակ ունենալով միավորելու Արցախի երիտասարդ գիտնականներին և մասնագետներին, նպաստելու վերջիններիս գիտական և ստեղծագործական զարգացմանը, աջակցելու նրանց միջազգային ինտեգրմանը, ինչպես նաև Արցախի պետականաշինության գործընթացին նրանց ակտիվ մասնակցությամբ: Ներկայումս Կազմակերպությունն ունի 38 անդամ Արցախից, Յայաստանից և Ռուսաստանից, որոնցից 1-ը՝ գիտությունների դոկտոր է, 18-ը՝ գիտությունների թեկնածու, իսկ 19-ը՝ ասպիրանտ և հայցորդ: 2016թ. փետրվարից գործում է Կազմակերպության պաշտոնական կայքը՝ www.aegmm.org:

Գործունեության 4 տարիների ընթացքում ԱԵԳՄՄ-ի կողմից իրականացվել են երկու տասնյակից ավելի ծրագրեր, մասնավորապես՝

- Արցախում գիտության զարգացման հիմնախնդիրներին և հեռանկարներին, ինչպես նաև գիտության համաշխարհային օրվան նվիրված կլոր սեղաններ,
- երիտասարդների իրավագիտակցության մակարդակի և ձեռնարկատիրությամբ զբաղվելու հմտությունների ձևավորմանն ուղղված դասընթացներ,
- գրքերի շնորհանդեսներ,
- «Սահմանադրություն և իրավունք» դպրոցականների հանրապետական առաջին օլիմպիադա,
- «Արցախյան շարժման խորհուրդն ու արդի հիմնախնդիրները» խորագրով գիտական ընթերցումներ,
- Մեծ Յայրենականին արցախցիների մասնակցության մասին պատմող «70-ամյա հաղթանակի վկաները» ֆիլմի նկարահանում, ինչպես նաև «Պաշտպանության բանակի լավագույն դիրքապահները» ռազմահայրենասիրական ծրագիր:

Կազմակերպության հաջողված ծրագրերից կարելի է առանձնացնել երեքը՝

- 2016 թվականից սկսած ամեն տարի սեպտեմբերին Ստեփանակերտում միջազգային երիտասարդական գիտաժողովների կազմակերպում, որին ընդհանուր թվով մասնակցել են աշխարհի մոտ 10 երկրների 250 գիտնականներ և մասնագետներ, իսկ արդյունքներն ամփոփվել են գիտաժողովի նյութերի ժողովածուներում:
- 2018թ. Կազմակերպությունը գործարկել է www.artsakhlib.am հասցեով «Արցախի էլեկտրոնային գրադարան» կայքը, որտեղ կարճ ժամանակահատվածում տեղադրված նյութերի քանակն անցել 2000-ի սահմանը:
- ՀՀ Բարձրագույն որակավորման կոմիտեի պահանջներին համապատասխանող «Գիտական Արցախ» պարբերականի տպագրություն, որն իրականացվում է Երևանի պետական համալսարանի հետ համատեղ:

INFORMATION*on the activities of***«Union of Young Scientists and Specialists of Artsakh» NGO**

The «Union of Young Scientists and Specialists of Artsakh» NGO (UYSSA) was founded on the initiative of Avetik Harutyunyan on January 13, 2015 in order to unite young scientists and specialists of Artsakh, to promote their scientific and creative development, to facilitate their international integration, as well as active participation in the statehood of Artsakh development. At the moment, the organization comprises 38 members from Artsakh, Armenia and Russia, including 1 Doctor of Sciences, 18 Candidates of Sciences and 19 PhD students. Since February 2016, the official website of the organization www.aegmm.org has been functioning.

For almost 4 years of activity on the part of UYSSA, about two dozen projects were implemented, in particular:

- round tables devoted to the problems and prospects of science development in Artsakh, as well as to the International day of science;
- courses aimed at the formation of a proper level of legal awareness of young people and business skills;
- book presentations;
- the first Republican school Olympiad «Constitution and Law»;
- scientific readings on «The Essence of the Artsakh Movement and Modern Problems»;
- The filming of «Witnesses of the 70-year-old victory» about the participation of Artsakh in the Great Patriotic war, as well as the implementation of Military-Patriotic program «The Best postmen of the Army of Defense».

The three successful programs of the Organization can be outlined:

- annual holding of international youth conferences in Stepanakert in September, starting from 2016, in which about 250 scientists and specialists from 10 countries have already participated, and the results were summarized in collections of conference materials;
- the creation of the website www.artsakhlib.am «Artsakh E-Library» in 2018, on which the number of materials placed in a short time exceeded 2000;
- «Scientific Artsakh» journal publication which meets the requirements of the Higher Attestation Committee of the Republic of Armenia and is carried out in cooperation with Yerevan State University.

И Н Ф О Р М А Ц И Я
о деятельности общественной организации
«Объединение молодых учёных и специалистов Арцаха»

Общественная организация «Объединение молодых учёных и специалистов Арцаха» (ОМУСА) была основана по инициативе Аветика Арутюняна 13-го января 2015 года с целью объединить молодых ученых и специалистов Арцаха, способствовать их научному и творческому развитию, содействовать их международному интегрированию, а также активному участию в процессе развития государственности Арцаха. На данный момент в организации 38 членов из Арцаха, Армении и России, из коих 1 доктор наук, 18 кандидатов наук и 19 аспирантов и соискателей. С февраля 2016 года действует официальный сайт организации www.aegmm.org.

За 4-летнюю деятельность со стороны ОМУСА были осуществлены свыше двух десятков проектов, в частности:

- круглые столы, посвященные проблемам и перспективам развития науки в Арцахе, а также Международному дню науки;
- курсы, направленные на формирование должного уровня правосознания молодежи и навыков занятия бизнесом;
- презентации книг;
- первая республиканская школьная олимпиада «Конституция и право»;
- научные чтения на тему «Суть Арцахского движения и современные проблемы»;
- снятие фильма «Свидетели 70-летней победы» об участии арцахцев в Великой Отечественной войне, а также реализация военно-патриотической программы «Лучшие постовики Армии обороны».

Можно выделить три успешные программы ОМУСА:

- ежегодное проведение в сентябре, начиная с 2016 года, международных молодежных конференций в Степанакерте, в которых уже приняло участие около 250 ученых и специалистов из 10 стран мира, а результаты были обобщены в сборниках материалов конференции;
- в 2018 году был задействован сайт www.artsakhlib.am «Электронная библиотека Арцаха», на котором число размещенных за короткое время материалов превысило 2000;
- издание соответствующего требованиям Высшего аттестационного комитета Республики Армения журнала «Научный Арцах», осуществляемое совместно с Ереванским государственным университетом.